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Szanowny Panie Przewodniczący! 

 

Działając na podstawie przepisu art. 46 ust. 2 pkt 5 Statutu Miasta Jelenia Góra,  składam wniosek 

formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 277.2020 w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej 

opłaty. 

 

Uzasadniam swój wniosek faktem, iż w treści przedmiotowego projektu uchwały 

wnioskodawca Prezydent Jerzy Łużniak wprowadza, w obecnym brzmieniu projektu, drastyczną 

podwyżkę opłat z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi. Dla mieszkańców Jeleniej Góry 

oznacza to wzrost o ponad 30% z obecnych 27 zł miesięcznie do 35,20 zł miesięcznie. W 

przypadku czteroosobowej rodziny jest to wzrost o kwotę  32,8 zł miesięcznie i aż o 393,6 zł 

rocznie. 

Kolejna podwyżka dla Mieszkańców znacząco pogorszy ich sytuację, w tym szczególnie 

trudnym czasie trwającej epidemii. Nikt nie był przygotowany na sytuację spowodowaną wirusem 

COVID 19. Należy jednak dołożyć wszelkich starań, żeby jej skutki były jak najmniejsze dla 

Mieszkańców Jeleniej Góry. W obecnym czasie wiele osób ma ograniczone dochody, traci pracę, 

boryka się z problemami zdrowotnymi. Wśród grup szczególnie zagrożonych znajdują się osoby 

starsze - samotne, wymagające wsparcia w codziennym funkcjonowaniu z powodu stanu zdrowia 

lub niepełnosprawności. Zgodnie z art. 68 ust. 2 Konstytucji RP władze publiczne są obowiązane do 

zapewnienia szczególnej opieki zdrowotnej dzieciom, kobietom ciężarnym, osobom 

niepełnosprawnym i osobom w podeszłym wieku. Ubiegłotygodniowa podwyżka cen biletów MZK 

a obecnie proponowana podwyżka opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi może bardzo 

negatywnie odbić się na sytuacji wszystkich Mieszkańców naszego miasta. 

Wiele samorządy starają się pomagać swoim mieszkańcom, przedsiębiorcom, przykładowo 

Miasto Poznań i Zarząd Komunalnych Zasobów Lokalowych postanowiły wspomóc lokalny biznes, 

obniżając czynsze do końca bieżącego roku. Odpowiadając na potrzeby przedsiębiorców, ZKZL 

obniży stawki czynszowe najemcom miejskich lokali użytkowych od 17 października, czyli od daty 

obowiązywania czerwonej strefy w Poznaniu, do końca 2020 roku, O 50 proc. zostanie obniżony 

czynsz dla wszystkich podmiotów gospodarczych, które ze względu na wprowadzone obostrzenia 

nie mają możliwości prowadzenia działalności. Obniżka dotyczy między innymi klubów 

muzycznych i klubów fitness. Branże gastronomiczna i turystyczna, w tym biura podróży, będą 

mogły wnioskować o obniżenie czynszu o 25 proc. Podobne decyzje podejmują inne samorządy. 

Dodatkowo należy zauważyć, iż projekt uchwały został przesłany Radnym po godzinie 10 w 

dniu 4 grudnia 2020 roku. W tym czasie trawiło posiedzenie Komisji Finansów i Budżetu, które 

zakończyło się o godzinie 12:11.  Posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej rozpoczęło się o 



godzinie 12:30, oznacza to, że teoretycznie radni, członkowie KFIB mieli na zapoznanie się i 

analizę przedmiotowego projektu zawierającego 18 stron maszynopisu ok 15 minut. Jest to 

oczywiście niemożliwe  i zostało to zgłoszone przy rozpoczęciu obrad Komisji Gospodarki 

Komunalnej, dodatkowo zwróciłem uwagę, iż tak szybki tok przygotowywania dokumentów 

doprowadził do sytuacji w której nawet Prezydent Jerzy Łużniak podpisując uzasadnienie projektu 

uchwały nie zauważył, iż podpisuje się pod uzasadnieniem zawierającym elementy skopiowane z 

poprzedniej, już nieaktualnej wersji projektu, a zawierającym odniesienia do rozwiązań łączącym 

wysokość opłat z wielkością zużycia wody przez mieszkańców. To niestety może stawiać pytanie 

czy tak ważna kwestia jak ponad 30% podwyżki opłat a gospodarowanie odpadami komunalnymi 

nie jest procedowana w sposób chaotyczny, bez wnikliwego zapoznania się i analizy materiałów 

zarówno przez wnioskodawcę jak i radnych. Nie będę tu przytaczał karygodnych sformułowań 

niektórych radnych,  które padły na początku Komisji GK a mówiących o tym, że tak ważną dla 

mieszkańców kwestie  zdążyli ”zdążyli przelecieć najważniejsze kwestie”. 

Dodatkowo należy zauważyć, iż duża część pytań ze strony radnych, posła na Sejm Roberta 

Obaza pozostała bez odpowiedzi i przedstawiciele Urzędu zadeklarowali udzielenie odpowiedzi w 

późniejszym terminie.  

Mając powyższe na uwadze wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 

277.2020..  

Z poważaniem  

 

Hubert Papaj 

 

 


